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Je suis fier d’être un africain parce que j’aime la culture
africaine et aussi la civilisation qui est une des plus
grandes civilisations du monde.

La personne que j’admire le plus est Nelson Mandela, qui est une véritable légende vivante.
	
Nelson Mandela est indéniablement l’un des plus grands leaders politique et spirituel de notre temps qui a lutté contre l’oppression raciale.  Il est reveré partout dans le monde comme une force vitale dans la lutte pour les droits humains et l’égalité raciale.  Il a été le premier president sud-Africain démocratiquement élu de 1994-1999 à améner son pays à se défaire du pouvoir d’une minorité et à gagner le respect de la communauté internationale a travers le processus de reconciliation.
	
Malgré ses 28 années de prison, Nelson Mandela demeure toujours le plus grand des leaders d’Afrique et du monde entier.
	
Après ces 28 années de solitude durant lesquelles « sa faim de liberté pour toute son peuple est devenue la faim de liberté pour toute races blanches comme noires.  Des lors il comprit que sa mission est la réconciliation et de liberer « l’opprimé » , que « l’opprésseur » lui-même, est « enfermé derrière les barreaux des préjugés et de l’étroitesse d’espirt ».
	
Car pour lui s’il a pu « apprendre à haïre » il peut aussi « apprendre à aimer ».
	
Nelson Mandela a donné du bon exemple qu’un homme ou une femme doit suivre pour devenir un learder.


(Translation)

I am proud to be an African because I love African culture and civilisation, which is one of the greatest civilisations in the world.


What African leader or statesman do you most admire and why?     
What qualities make this person a good leader?                              
What has that person contributed to the development                              
of their country or region?


The person I most admire is Nelson Mandela, who is a real living legend.

Nelson Mandela is undeniably one of the greatest political and spiritual leaders of our time who fought against racial oppression.  He is revered around the world as a vital force in the fight for human rights and racial equality.  He has been the first South African president to be democratically elected between 1994 to 1999 and to lead his country to break the power of the minority and to win the respect of the international community through the process of reconciliation.

Despite the 28 years he spent in prison, Nelson Mandela still remains the greatest of  leaders in Africa and in the whole world.

After 28 years in solitary confinement “his hunger for freedom for his people became the hunger for freedom for all races – white and black”.  From then on, he understood that his mission was reconciliation and to liberate “the oppressed”, that “the oppressor” himself is “locked behind barriers of prejudices and narrow-mindedness”.

Because for him, if he has been able to “learn to hate” he can also “learn to love”.

Nelson Mandela has set a good example that a man or a woman must follow in order to become a leader.
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